
El senyor president:

Muchas gracias, señor conseller. (Aplaudiments)
Pregunta del síndic del Grup Parlamentari Compromís,

senyor Morera.

El senyor Morera Català:

Moltes gràcies, senyor president.
Molt honorable president de La Generalitat.
Està clar que Ford continua apostant per la nostra comu-

nitat. Però Mariano Rajoy confia en la nostra comunitat? Si
és així, per què no fa cap inversió en el corredor mediterra-
ni? Perquè una multinacional ara se’n va de Genk, ve ací,
però se’n pot anar. I si no tenim corredor mediterrani, i el
seu partit, el PP, no ha invertit un euro en els pressupostos
generals de l’estat, vol dir que Mariano Rajoy no confia en
la nostra comunitat, el seu president.
La nostra pregunta és molt clara. El divendres es va apro-

var un decret llei de reestructuració i racionalització del sec-
tor públic. Des del nostre punt de vista, des del punt de vista
de Compromís, és l’atac més greu sociolaboral que ha patit
el sector públic de la Generalitat valenciana. I ho està fent el
seu govern. I, no obstant això, sí que pensen una via per a
recol·locar els directius que en gran mesura són els respon-
sables de la fallida del sector públic.
Quines són les mesures legals que emparen esta decisió?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Morera.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, señor presidente.
Señor Morera, se acuerda ahora del sector público valen-

ciano, empresarial, porque, mire, no sé si rebobinando en la
historia podemos dar a conocer lo que ustedes pensaban de
la gente que estaba trabajando en el sector público empresa-
rial valenciano. Hablaban de enchufados. Han estado traba-
jando durante todo este tiempo demonizando el sector públi-
co valenciano y ahora quieren aparecer ustedes como los
abanderados de la defensa del sector público valenciano.
(Aplaudiments)
Esa es su gran incongruencia, señor Morera, su gran

incongruencia.
¿No se acuerda usted que hizo una página web para que

la gente denunciara los enchufados que había en el sector
público valenciano? ¿Se acuerda? Pues ésta es su política
sobre el sector público valenciano.
Nosotros lo que hacemos es racionalizar, señor Morera,

las estructuras que tenemos en el sector público valenciano.
Y sobre su pregunta se lo voy a decir muy claro, porque

luego usted dice que no contestamos con rotundidad. No hay
ningún plan para recolocar ni a directivos ni a gerentes del
sector público valenciano. Vamos a actuar con profesionali-
dad, objetividad y buscando siempre la eficiencia de nues-
tras empresas para dar el mejor servicio a los ciudadanos de
la Comunidad Valenciana. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Señor Morera.

El senyor Morera Català:

Senyor president.
No mos ha explicat per què esta mesura. I esta mesura ve

determinada per les polítiques de l’austericidi, de l’austeri-
cidi que té el seu origen fonamental en el pacte que van fer
el PP i el PSOE en la reforma un estiu de l’article 135 de la
Constitució, que parla que la prioritat és servir els creditors.
I vosté mos ha parlat ací que el FLA, el primero de los

vencimientos a los intereses de la deuda, és a dir, no a les
persones, sinó a rescatar els bancs, que són les polítiques
que estan protagonitzant vostés.
I jo l’emplace que si arriba el FLA, els 700 milions, pri-

mer a les persones, a la discapacitat, a las farmàcies, a l’e-
conomia productiva, a tota aquella gent que està patint per
eixes polítiques.
I este decret llei s’emmarca en l’austericidi, perquè vosté

mos ha d’explicar hui ací este projecte..., 3.000 persones
se’n van a anar al carrer? 3.000 treballadors, molt d’ells, la
majoria, la immensa majoria no són enxufats. (Veus i pro-
testes) Ara, ara parlarem dels enxufats, ara parlarem dels
enxufats! Primer les persones, primer les persones. Sí, és
que açò és una trampa per als enxufats. Ara parlarem dels
enxufats.
Primer les persones. Puge vosté ací i diga que si arriben

eixos milions, primer la mesa de la discapacitat i no els
bancs ni el servici al deute. Diga-ho.
I jo li dic que no ens ha explicat eixe atac al sector socio-

laboral del nostre... del sector públic valencià. Per què, per
què tenim de reduir això? Eixes persones no estan fent un
treball digne, correcte en les seues entitats, fundacions,
empreses públiques?
Sap el que ha fet el seu govern? Ha salvat els directius,

els enxufats pel seu govern i ha fet recaure les retallades
sociolaborals en els treballadors. En l’IVVSA han mantin-
gut tots els directius. I els culpables han sigut el seu govern,
que va abandonar la vivenda pública, va entrar en el mercat
de renda lliure, i han fet precaritzar un element fonamental
de la nostra autonomia, com és un servei de vivenda públi-
ca, no de renda lliure que vostés... I han salvat els directius.
Però, mire, no m’ha contestat vosté a la pregunta. Ací se

nomena, en este decret llei... N’hi han dos trampes per a sal-
var els seus enxufats, eixos sí, els que han entrat a l’admi-
nistració, al sector públic, sense capacitat, sense mèrit i
sense cap proba objectiva. Cal revisar els informes de la
Sindicatura de Comptes per a vore com han trufat l’admi-
nistració valenciana dels seus enxufats. I els seus enxufats
ara pensen fer recaure la crisi, l’austericidi, les seues políti-
ques d’atac sociolaboral als treballadors, i nomenen, i ho
diuen ací... És que açò és un escàndol. I quan ho porten ací,
parlarem. Açò és un autèntic escàndol. Perquè parlen que el
conseller nomenarà el director d’integració, i el director
d’integració parlarà –en la disposició addicional segona–
dels directors que es queden. Recol·locar els enxufats, els
que mos han portat a esta situació d’insolvència.
Però és que n’hi ha més. És que no parlen en cap

moment, no parlen en cap moment de cap prova objectiva.
És discrecional. Pel conseller i pel director d’integració.
Clar que n’hi han enxufats! Però si és que ací tenen familiars
i tot. Veig a alguns que tenen familiars en el sector públic
enxufats. I fan recaure la crisi en els treballadors, en els tre-
balladores.
Explique, primer, per què eixes 3.000 persones ara no són

necessàries; per què estes polítiques d’austericidi fan pagar
la crisi sobre els treballadors; per què el mecanisme..., parla
ací fins i tot d’una prova d’oposició per als seus enxufats,
quan tots sabem que els pressupostos generals de l’estat no
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deixen això, però parla ací d’una prova, una prova de selec-
ció de personal. És a dir, açò és una broma, un atac als tre-
balladors del sector públic valencià i una via d’escapament
per als seus enxufats. Açò és una autèntica vergonya.
Explique’ns sobre quin emparament legal i jurídic...

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Morera.

El senyor Morera Català:

...va a propiciar este decret llei.

El senyor president:

Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señor Morera, voy a leer la pregunta por si alguno, pues-

to que usted no lo ha dicho, la recuerda. Y es: ¿qué disposi-
ción legal empleará el Consell para la recolocación de los
directivos y gerentes que desaparezcan? Ninguna. Ninguna,
señor Morera –se lo he dicho en la primera intervención y se
lo vuelvo a decir ahora. No vuelva usted a decir que no le
contesto a sus preguntas. Otra cosa es que lo que le contes-
te no le guste, que a eso también estamos acostumbrados.
(Aplaudiments)
Pero también le tengo que decir es que... ¿Se acuerda

usted cuando hablaba del sector público empresarial dimen-
sionado que tenía este gobierno? ¿Se acuerda, señor Morera,
de lo que decía, todos los enchufados, la cantidad de gente
que nosotros colocábamos allí? Y ahora usted aparece como
el defensor a ultranza de lo que es el sector público empre-
sarial valenciano. ¡Cómo cambian las cosas, señor Morera!
Me imagino que ustedes también cuando hagan alguna ruta
de esas turísticas por la Comunidad Valenciana, también
irán recordando lo que decían antes y lo que dicen ahora,
para que todos los ciudadanos puedan saber lo que son sus
contradicciones, que son en mayúsculas, señor Morera, en
muchas ocasiones.
Mire, claro que tenemos que hacer ajustes en la adminis-

tración, y el sector público empresarial forma parte de la
administración. Y por eso tenemos que seguir trabajando,
para generar confianza y para hacer que no gastemos más
que lo que podamos ingresar. Eso es muy sencillo de enten-
der para casi todos, pero veo que a ustedes les cuesta espe-
cialmente en el último año.
Y no queda más remedio, señor Morera, que seguir tra-

bajando en estas políticas de ajustes, de eficacia y de efi-
ciencia en todos los sectores dentro de la administración y,
sobre todo, en el sector público empresarial. Por eso, hemos
reducido ya lo que es este año 19 entes públicos, tanto 18
fundaciones como una sociedad anónima, y eso ya ha
supuesto un ahorro entre, solo en cuanto a directivos, entre
12 y 15 millones de euros este año. Y en lo que es todo el
ajuste y las sinergias de eficiencia que hemos hecho en el
sector público, el ahorro contemplado en este año es de más
de 1.000 millones de euros.
Claro que es necesario seguir trabajando en esa línea,

señora Morera, sin hacer demagogias, comprometiéndonos
en aquello que pueda generar confianza. Y vuelvo a decirle
lo mismo: ¿es que usted cree que si hubiéramos cogido otro
camino, el que usted ahora parece defender, de seguir gas-
tando lo mismo, de seguir incrementando lo que es el coste,

habría multinacionales que de forma objetiva eligen dónde
tienen que ir, hubieran elegido a la Comunidad Valenciana?
Estamos generando confianza, señor Morera. Y ese es el

camino, (veus) y ese es el camino que tenemos que seguir
esforzándonos (veus) para poder conseguir. (Aplaudiments)
Las cosas, las cosas –y se lo he dicho antes–, creen, con todo
lo que ustedes han dicho de la Comunidad Valenciana, creen
que un solo inversor hubiera venido aquí a esta tierra a
invertir por las declaraciones que ustedes hacen de forma
sistemática contra la Comunidad Valenciana, señora
Morera?
Eso es lo que ustedes tienen que hacer, defender esta

comunidad y apoyar las políticas de ajuste que permiten
crear confianza y hacer posible que esta comunidad sea
atractiva para todos los inversores que quieran venir aquí.
(Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias, señor presidente.
Señor Ferri.

El senyor Ferri Fayos:

Senyor president, vostés són uns incompetents inclús per
a fer ERO. (Veus) Diuen que els ERO no afecten ni l’activi-
tat ni la qualitat del serveis. Vostés estan fent la màxima de
«mucho general –dels que vostés han posat, els enxufats–
para tan poca tropa.», dels professionals.
Perquè, mire, li parlaré de l’IVVSA. Van a tirar més del

60% de la plantilla, però els directius i el cercle més proper
podran continuar. I vosté dirà que això no afecta l’activitat de
l’IVVSA. Jo li diré que sí. Mire, sí que afecta, perquè des de
la mateixa consellera se diu que l’IVVSA no pot entrar en les
seues bases de dades per problemes informàtics. M’ho han dit
el 6 de juny i m’ho han dit el 17 de setembre. Quatre mesos
de problemes informàtics, senyor Fabra. I sap el que em van
dir quan vaig cridar insistentment? Que no podien arreglar els
problemes tècnics, perquè amb l’ERO de l’IVVSA, havien
passat de quatre a zero en personal informàtic. Zero en perso-
nal informàtic, amb molt de jefe, això sí.
Senyor Fabra, pensen vostés aplicar el mateix modus

operandi amb la resta d’ERO que pensen fer? Pensen vostés
tirar als directius i als enxufats? Què van a fer?

El senyor president:

Muchas gracias, señor Ferri.
Señor conseller.

El senyor conseller d’Economia, Indústria i Comerç:

Gracias, presidente.
Señor Ferri, se nota que usted no ha vivido nunca un pro-

ceso de ganar eficiencia en la empresa..., en unas empresas.
Cuando se fusionan empresas, los departamentos de infor-
mática se comparten. Y, por tanto, no hacen falta varios
departamentos de informática (veus) simultáneos.

El senyor president:

Señor Ferri, usted ha tenido su turno de palabra.

El senyor conseller d’Economia, Indústria i Comerç:

Segundo. Una cosa que me gustaría saber, porque parece
que el señor Morera..., no parece, concretamente, el 3 de
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septiembre de 2011 dijo que había 15.000 enchufados en la
administración valenciana. Entonces, nosotros no vamos
a..., no va a haber una reducción ni de la tercera parte. Nos
gustaría saber cuáles son los 15.000 que querían ustedes que
echásemos, porque eso sí que es imposible, reducir la admi-
nistración en 15.000 personas.
Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Señora Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

Senyor president, la incompetència del seu govern només
és comparable a la seua obsessió, com ha reconegut hui ací
vosté, d’aplicar l’ideari neoconservador. Eixa és la seua
obsessió: no pagar, sinó aplicar el seu ideari neocon.
Vostés no donen puntada sense fil en la seua obsessió,

que és la desaparició no de l’estat del benestar, sinó la des-
aparició total de l’estat. Una estratègia que fan servir altres
països que s’han arruïnat amb esta estratègia, però vostés no
escarmenten en cap alié. I vostés repetixen que volen baixar
els impostos, però aproven decrets lleis com el que estem
parlant, en el qual se parla de redimensionament de planti-
lles i adaptació de condicions laborals. Vol que li ho tra-
duïsca? Tirar la gent al carrer i baixar salaris.
Senyor president, sense salari, la gent no compara; si no

se compra, no se ven; si no se ven, no se produïx i sense pro-
ducció, l’economia se’n va a pique. Conteste’m, com pen-
sen evitar la depressió econòmica atacant d’esta manera el
sector públic?

El senyor president:

Moltes gràcies.
Senyor Buch.

El senyor conseller d’Economia, Indústria i Comerç:

Gracias, presidente.
Señora Oltra, muy fácil, impulsando y desarrollando

medidas que impulsen la economía privada, porque en el
sector público no hay más remedio que ahorrar. No los
15.000 que querían ustedes, pero..., algunos menos. Pero sí
que tenemos que ahorrar.
Por ejemplo, haciendo esto atractivo para que venga Ford

y traslade plantas, (veus) haciendo esto atractivo para que
esta sea la comunidad con mayor número de nuevas empre-
sas creadas, esta sea la comunidad que lidera el crecimiento
de las exportaciones. Aquí el sector privado se mueve, seño-
rías. Y eso es lo que va a sacarnos de la crisis: la creación de
puestos de trabajo, como los de Ford.

El senyor president:

Muchas gracias.

El senyor conseller d’Economia, Indústria i Comerç:

Así que no. Con usted se irá a pique. (Aplaudiments) Si
usted gobierna, se ira a pique, porque ustedes lo que quieren
es crear un sector público elefantiásico que es lo que les
gusta a ustedes. Nosotros impulsamos la economía privada.
(Aplaudiments)

El senyor president:

Gracias.
Pregunta del síndic del Grup Parlamentari d’Esquerra

Unida, senyora Marga Sanz.

La senyora Sanz Alonso:

Gracias.
Señor presidente.
Señorías.
Señor Fabra, a la vista de sus manifestaciones hace poco,

en una reunión con los miembros del alto consejo consulti-
vo de I+D+I de la Generalitat valenciana, ¿nos podría –y esa
es la pregunta que le hago– decir cuáles son los criterios del
Consell en investigación, diseño e innovación y sobre qué
presupuestos se basan los mismos?
Muchas gracias.

El senyor president:

Muchas gracias.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, señor presidente.
Señora Sanz, el otro día tuve ocasión de compartir con el

alto consejo consultivo unas reflexiones: seguir apostando
por la innovación, la investigación y el desarrollo, como no
puede ser de otra manera.
Esta comunidad lo ha ido haciendo desde hace ya mucho

tiempo, y ahí están los frutos. Tenemos un sector público
que está empujando a lo que es la investigación, muy por
encima de lo que hacen otras comunidades. Tenemos ocho
universidades, cinco parques científicos, catorce institutos
tecnológicos, tenemos hospitales, centros de salud, de cen-
tros de investigación públicos y privados, que es nuestra
verdadera fortaleza para seguir confiando en nuestro futuro.
Mire, lo que nosotros vamos a hacer y nuestra política no

es otra que apostar por la calidad en la investigación y obte-
ner el máximo beneficio de los recursos invertidos, y lo
vamos a seguir haciendo. Lo hemos hecho en el pasado y
vamos a seguir trabajando en este y en presupuestos sucesi-
vos para que sea una realidad y vaya garantizando las posi-
bilidades de esta sociedad en los años venideros.
(Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Señora Sanz.

La senyora Sanz Alonso:

Señor Fabra, en el marco de la citada reunión, usted dijo
unas palabras muy significativas, y yo las reproduzco tex-
tualmente. Además de ratificar el compromiso de su Consell
con el I+D+I, usted dijo que los avances en la investigación
sirvan a la vida real y no queden en meros prototipos. Y,
segundo, que en estos momentos no hay tiempo para desti-
nar esfuerzos para aquello que no sea productivo.
Mire, más allá del planteamiento conceptual que pueda

haber, que yo no voy a entrar en este tema, la verdad es que
nos preocuparon estas declaraciones, porque son declaracio-
nes que suelen preceder a recortes. I no recuerdo lo que pasó
con el Príncipe Felipe, cuando días antes de anunciar un
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